
Zápis z členské schůze SVPZP 

konané dne 11. 6. 2014 v kino sále VZP, Na Perštýně 6, Praha 1 

 

Program: 
 

1. zahájení 
2. zpráva o činnosti představenstva od minulé schůze 
3. Aktuální informace o  legislativě (zákon o Zdravotnickém prostředku, zák. 48/1997 apod.) 
4. Projednání požadavku MZČR na spolupráci při regulaci prodejen zdravotnických prostředků 
5. Stav nových návrhů Smlouvy s VZP na příští období 
6. Přijetí nových členů SVPZP 
7. Číselník a problematika zařazování či zvyšování cen - zjištění situace v členské základně a příp. 

návrhy na změny 
8. Diskuse 
9. Závěr 

 

1. Zahájení 
Schůzi v 10. hod zahájila a řídila předsedkyně SVPZP Šárka Dvořáková. 
 

2. Zpráva o činnosti představenstva od minulé schůze 
Představenstvo se sešlo od minulé členské schůze 1x a to dne 3. 6. 2014. Na schůzi představenstva 
byly přijaty přihlášky nových členů do SVPZP, které jsou představeny členům na dnešní členské schůzi. 
Byl probrán aktuální stav legislativy (novela zákona 123/2000, 48/1997 a NV 336/2004). O výsledcích 
jednání jsou členové informováni na dnešní schůzi. 
 

3. Aktuální informace o  legislativě (zákon o Zdravotnickém prostředku, zák. 48/1997 
apod.) 
Podle posledních informací z MZČR bylo Zdravotním výborem MZČR  pozastaveno projednávání zákona 
123/xxxx a části zákona 48/1997 min. do září 2014 z důvodu velkého množství navazujících Vyhlášek 
k těmto zákonům, které ještě neprošly čtením a nebyly k nim řádně vypořádány připomínky. Důvodem 
stažení těchto dvou zákonů bylo také velké množství připomínek ze stran Pojišťoven a průmyslu. 
 
Loby za snížení DPH u ZP. V EU se vyskytují tendence k zařazení ZP do snížených sazeb DPH nebo do 
0% sazby. V ČR panuje obava ze snížení DPH u ZP z toho důvodu, že se sníží také MFC ceny 
v katalogu pojišťoven a při případném opětovném navýšení DPH u ZP bude velice obtížné žádat o 
navýšení MFC cen a úhrad pojišťoven. Jak CzechMed tak SVPZP nebudou dále usilovat o jednání za 
účelem snížení sazby DPH u ZP.  
 
Podle vyjádření ing.Jelínka (VZP) nemá být připravovaná kategorizace ZP součástí zákona 123/xxxx 
ale samostatný dokument, který bude možné měnit a aktualizovat. VZP má zájem dokončit 
kategorizaci jako samostatný dokument. VZP nechce, aby ceny uvedené v kategorizaci byly uvedeny 
v zákoně (malá možnost změn). 
 
 
4. Projednání požadavku MZČR na spolupráci při regulaci prodejen zdravotnických 
prostředků 
Chystaná vyhláška xx/2014 o „Správné distribuční praxi“ byla ze strany MZČR stažena z dalšího 
projednávání z důvodu velkého množství nevypořádaných připomínek jednotlivých odborných 
společností, svazů a zájmových skupin. Pí. Peštová z MZČR požádala SVPZP o spolupráci při průzkumu 
trhu ohledně Výdejen a Prodejen ZP. Cílem MZČR je zjistit kolik výdejen pracuje v režimu „smluvní 
výdejce pojišťovny“ a kolik výdejen ZP pracuje v režimu „Nestátního zdravotnického zařízení“, které 



spadá pod lékárenskou péči a má/nemá smlouvu s pojišťovnami. Členové SVPZP budou obesláni e-
mailem a požádání o doplnění údajů, v jakém režimu fungují jejich Výdejny ZP. Data budou souhrnně 
předána pí. Peštové na MZČR. 
 
5. Stav nových návrhů Smlouvy s VZP na příští období 
Smlouvy o výdeji ZP nejsou problém. Nové smlouvy by po 15. 6. 2014 měly být rozesílány z ústředí. 
Budou mít stejný obsah, budou určeny pouze k podpisu, ne k jednání. 
Smlouvy o Individuálně zhotovených Z-P (nejsou v řešení SVPZP) by měly být na konci 6. měsíce 
prodlouženy do 31.12.2014, tak aby VZP získala prostor k jednání s odbornou společností FOPTO a 
Cechem. 
R-Smlouvy o cirkulaci – budou vytvořeny nové. Na přípravě aktivně pracuje R-skupina SVPZP. Dolaďují 
se detaily se zástupci VZP o záruce (podle NOZ). 
 
6. Přijetí nových členů SVPZP 
Na schůzi představenstva dne 3. 6. 2014 byly přijaty přihlášky dvou žadatelů o členství v SVPZP. Na 
členské schůzi dne 11. 6. 2014 byli na základě hlasování přijati do SVPZP 2 noví členové: 
Ortoobuv s.r.o. – výrobce ortopedické obuvi a vložek 
Optiscont s.r.o. – výroba a prodej optických brýlí 
 
 
7. Číselník a problematika zařazování či zvyšování cen - zjištění situace v členské 
základně a příp. návrhy na změny 
SVPZP bude nadále vyvíjet tlak a vést jednání za účelem snížit administrativní zátěž při zadávání 
žádostí o zařazení nových ZP do číselníku VZP. Cílem je rozšířit počet termínů pro podání žádostí o 
zařazení nových ZP do číselníku alespoň na 2x ročně.  
 
 
8. Diskuse 
Proběhla diskuze na téma legislativy a stavu českého zdravotnictví. 
 
9. Závěr 
Schůze byla ukončena v 14. Hod. 
 
Zapsala: Walková. 
 


